
Zápisnica č. 2/2023 

 

Zo zasadnutia Komisie pre financie a sociálne veci obce Radoľa zo dňa 19.10.2023,  konanej 
na OÚ v Radoli. 

 

 Prítomní :  Ing. Andrea Schmidtová – predseda,  

                     Ing. Viera Andelová,  Ing. Peter Kubík PhD, Mgr. Zdeno Tichý  – členovia, 

                     Ing. Anton Tkáčik – hosť  (priložená prezenčná listina) 

 

PROGRAM: 

 

1. Otvorenie 
2. Nadstavba budovy a oprava strechy ŠK 
3. Chodník, parkovisko cintorín, parkovisko pri ZŠ 
4. TKO a dane 
5. ZŠ s MŠ 
6. Diskusia 
7. Záver 

 

1) Otvorenie 

Predsedkyňa  KFaSV otvorila o 15:30 zasadanie, privítala prítomných členov, starostu 
obce a oboznámila ich s programom. 

 

2) Nadstavba budovy a oprava strechy ŠK v Riekach 
 

- 25.10.2023 stavbu preberá firma RISS  
- v prvej fáze bude rekonštrukcia financovaná z vlastných zdrojov (90.000,- €) 
- Obecné zastupiteľstvo schválilo v prípade potreby dofinancovať rekonštrukciu 

úverom max.  vo výške 200.000,-€  
- Finančná komisia odporúča riešiť úver podľa aktuálnej situácie (nebrať v predstihu) 

a zároveň osloviť viaceré dôveryhodné bankové inštitúcie pre porovnanie úrokových 
sadzieb (VÚB, ČSOB, SlSp) 

 

3) Chodník, parkovisko cintorín, parkovisko pri ZŠ 
 

 OZ schválilo v roku 2023 nasledovné investície 

- chodník na Jaššovej ceste (10.000,- €): chodník od škôlky po p. Maruša je dokončený. 
Z dôvodu zvýšenia bezpečnosti cyklistov bol na cestu vyznačený „pás pre cyklistov“, 
avšak je potrebné osloviť majiteľov áut, aby na ňom neparkovali a zaparkované autá 
nebránili v plynulosti a bezpečnosti premávky 

- pracovníci obce budú pokračovať s prácami na novom parkovisku pri ZŠ  (6.000,- €) 



- po dokončení parkoviska pri škole sa bude realizovať parkovisko pri novom cintoríne 
(20.000,-€). Požiadali sme starostu obce  o úpravu cesty na cintorín pred Dušičkami, 
nakoľko sa opakovane tvoria jamy a kaluže. Ubezpečil nás, že cestu upravujú 
priebežne, avšak pokým tam prebieha výstavba, nemá zmysel dávať nový asfaltový 
koberec 

- Rampa pri škole (3.000,- €). Osadená začiatkom júla, žiaľ pri cúvaní kuriérom bola 
poškodená, oprava stála 179 €, ktoré bude obec žiadať z poisťovne. 

 

4) TKO a dane 
 

- je potrebné upraviť VZN 2/2019 
- poplatok za TKO je významná položka v obecnom rozpočte. V súčasnosti je stanovený 

vo výške 19 €, pričom správca dane zníži poplatok o 5 € poplatníkovi a to:  
  a) fyzickej osobe staršej ako 62 rokov a má trvalý pobyt v obci Radoľa,  
  b) fyzickej osobe, ktorá je držiteľom preukazu ŤZP (ťažko zdravotne postihnutý) a 
ŤZP/S (ťažko zdravotne postihnutý so sprievodcom),  
    c) fyzickej osobe, ktorá je poberateľom dávky v hmotnej núdzi a má trvalý pobyt v 
obci Radoľa. 
 
V okolitých obciach okresu KNM je poplatok TKO v súčasnosti nasledovný: KNM 27 €, 
Dolný Vadičov 25 €,  Rudina 24 €, Snežnica 24 €, Rudinská 24 €, Horný Vadičov 23 €, 
Povina 23 €, Ochodnica 23 €, Nesluša 22 €, Lopušné Pažite20 €, Kysucký Lieskovec 20 
€, Lodno 15 €. Nakoľko sa  neustále zvyšujú poplatky za zber a uskladnenie odpadu 
a nie je možné ho dotovať z iných položiek rozpočtu obce (hrozí pokuta),  inflácia, nízka 
miera separácie, pričom PET sa už nebude počítať do separácie, je potrebné pristúpiť 
k navýšeniu poplatku. Finančná komisia odporúča obecnému zastupiteľstvu schváliť 
poplatok vo výške 25 € a zároveň ponechať zníženie poplatku o 5 € vybraným 
skupinám obyvateľov ako je to v súčasnosti . 
 

- dane platené za nehnuteľnosti odporúčame upraviť nasledovne: 
 
DAŇ ZO STAVIEB  
 Správca dane určuje ročnú sadzbu dane zo stavieb za každý aj začatý m2 zastavanej 
plochy v celej obci nasledovne:  
      a) 0,125 € ( v súčasnosti) stavby na bývanie a drobné stavby, ktoré majú doplnkovú  
funkciu pre hlavnú stavbu – zvýšiť na 0,15 € 
      b) 0,125 € (v súčasnosti) stavby na pôdohospodársku produkciu, skleníky, stavby 
pre vodné hospodárstvo, stavby využívané na skladovanie vlastnej poľnohospodárskej 
produkcie vrátane stavieb na vlastnú administratívu – zvýšiť na 0,15 € 
      g) 1,494 € priemyselné stavby, stavby slúžiace energetike, stavby slúžiace 
stavebníctvu, stavby využívané na skladovanie vlastnej produkcie vrátane stavieb na 
vlastnú administratívu – zvýšiť na 1,50 € 
      h) 1,494 € stavby na ostatné podnikanie a na zárobkovú činnosť, skladovanie a 
administratívu súvisiacu s ostatným podnikaním a so zárobkovou činnosťou – zvýšiť na 
1,50 € 
  
 



DAŇ Z BYTOV  
Správca dane určuje ročnú sadzbu dane z bytov a nebytových priestorov za každý aj 
začatý m2 podlahovej plochy nasledovne: 
     a) 0,200 € za byty v bytových domoch – zvýšiť na 0,300 € 
 

- ďalej je vhodné schváliť, aby sa daň v úhrne do sumy 5 € ( v súčasnosti je 2 €) 
nevyrubovala (vyššie administratívne náklady ako samotný výber dane) 

- ostatné poplatky a sadzby ponechať na úrovni ako je v súčasnosti 
 

5) ZŠ s MŠ 
 

- originálne kompetencie boli OZ schválené vo výške 264.288 €, čerpanie k 30.9.2023 je 
180.140 € 

- okrem toho obec prispela sumou 3.300 € na 60. výročie školy, v súčasnosti sa 
rekonštruuje strecha na sklade jedálne v ZŠ, ktorá bude stáť cca 1.000 € 

- z dôvodu zvýšeného záujmu o poobedný školský klub, žiadali rodičia štvrtákov vytvoriť 
ďalšie oddelenie. V súčasnosti sú dve poobedné oddelenia (52 detí) a jedna ranná 
družina, do ktorej je prihlásených 11 detí. Je to nadštandard v porovnaní s okolitými 
obcami, preto sa nebude školský klub rozširovať. Je v kompetencii riaditeľa ZŠ s MŠ, 
ktoré deti do ŠK príjme a koľko oddelení škola bude mať (možnosti rozpočtu) 

- riaditeľ ZŠ s MŠ požiadal o navýšenie rozpočtu z dôvodu odchodu do dôchodku 
zástupkyne MŠ – finančná komisia navrhla, aby riaditeľ predložil predpokladané 
výdavky do konca roka 2023, aby mohlo obecné zastupiteľstvo posúdiť opodstatnenosť 
navýšenia rozpočtu 

- stále čakáme na výzvu (eurofondy) na novostavbu materskej školy 

 

6) Diskusia 

 

- starosta obce predložil členom komisie zostavu knihy došlých faktúr od 1.7. – 
30.9.2023, ktorá bude zaslaná poslancov OZ.  Faktúry boli v tomto období spolu za 
30.380,47 €. Najvyššie položky tvoria  poplatky za vývoz TKO, rampa pri ZŠ, materiál 
a práce na chodníku Jaššova cesta, materiál, údržba a oprava verejného osvetlenia, 
doprava tábor.  

- nahlásená porucha obecného rozhlasu pri Družstevnej bytovke 
- zvážiť možnosť triedenia odpadu pri cintoríne (sklo, plast) 

 

7) Záver 
 
Predsedkyňa poďakovala prítomným za účasť, vecnú diskusiu a ukončila 2. zasadnutie 
KFaSV. 

 

 

Zapísal: Ing. Schmidtová Andrea 

Overil: Ing. Andelová Viera 

Dňa: 23.10.2023 v Radoli 



 


